
PROTOKÓŁ NR XVII/2016 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 
W sesji wzięli udział: 

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 
3. Skarbnik Gminy Dębnica Kaszubska – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
5. Asystent Wójta – Karol Żukowski  
6. Mecenas – Jarosław Mielnik 
7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
8. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Maria Janusz  

Radni nieobecni: Bożena Sikora, Krzysztof  Badowski 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy VII kadencji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej, 
b) określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębnica Kaszubska w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi, 

c) zmian w budżecie gminy Dębnica Kaszubska na 2016 rok. 
3. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 
a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 
5. Interpelacje radnych.  
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
8. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 

a) XVII Sesję Rady Gminy otworzył Wiceprzewodniczący Rady Paweł Pałubicki. Otwarcia 
dokonał o godzinie 10:30 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska, stwierdzając, 
na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki 
przywitał pracowników urzędu, Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sołtysów, 
mieszkańców oraz radnych. 

b) Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest w 
porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają jakieś uwagi, zastrzeżenia do 
porządku obrad? W związku z brakiem uwag Wiceprzewodniczący Rady przeszedł do głosowania 
nad porządkiem obrad. 



W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących. 

c) Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś uwagi do protokołu nr XVI/2016 z poprzedniej sesji? W związku z brakiem 
uwag Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do głosowania nad zatwierdzeniem 
protokołu z poprzedniej sesji. 

W wyniku głosowania protokół z XVI sesji Rady Gminy został przyjęty w stosunku/13 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na sesji obecna jest nowa Pani 
Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. Poprosił Panią Dyrektor  o 
zaprezentowanie swojej osoby w kilku zdaniach poza porządkiem obrad.  
Pani Dyrektor Maria Janusz przywitała wszystkich zebranych uczestników sesji. Poinformowała, 
że wiele lat pracy związana była z oświatą i przez te wszystkie lata stwierdziła, że najważniejszy 
jest uczeń oraz jakość edukacji. Jej zadaniem na najbliższy rok szkolny 2016/2017 będzie sprawne 
przeorganizowanie szkoły. Pani Dyrektor dodała, że pracowała również w jednostce samorządu 
terytorialnego jako wójt. Z chęcią odpowie na wszelkie pytania, jednak nie może zostać do końca 
sesji, gdyż wzywają ją obowiązki. Pani Dyrektor zaznaczyła, że chce wejść w szkołę i w jej system 
jak najszybciej. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa obecnych ma 
jakieś pytania do Pani Dyrektor? W związku z brakiem pytań podziękował za uczestnictwo i 
wrócił do porządku obrad. 

Ad. 2  
a) 
 Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący załącznik nr 1 
do protokołu/ nie był opiniowany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji 
wobec czego oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Radnemu M. Olechowi.  
Radny M. Olech poinformował, że z wywiadu jaki przeprowadziła Komisja oraz osobistego 
stawiennictwa członków komisji w gimnazjum wynika bezzasadność skargi. Nauczycielka złożyła 
skargę na bezczynność Pani Dyrektor, biurokratyczne załatwianie sprawy oraz 
niepoinformowanie jej o sytuacji pracowniczej na najbliższy rok szkolny, jednak z wyjaśnień 
pisemnych i analizy dokumentów wynika, że nauczycielka została poinformowana o swoim 
stosunku pracy.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy komisja spotkała się w tym 
celu? Czy stanowisko zostało wspólnie ustalone? 
Członkowie komisji potwierdzili spotkanie i wypracowanie wspólnej decyzji.  
Radny W. Nierychlewski dodał, że podczas procedowania nad skargą były pewne niejasności, 
dlatego komisja postanowiła udać się osobiście do gimnazjum. Na miejscu zostały udostępnione 
dokumenty z posiedzenia rady pedagogicznej, z których jasno wynikało, że nauczycielka została 
poinformowana o sytuacji pracowniczej osobiście podczas rady. Analiza dokumentacji 
potwierdziła pisemne wyjaśnienia Pani Dyrektor.  
Radny M. Olech poinformował, że dokumentacji, która została udostępniona członkom komisji 
nie można przedstawić pozostałym Radnym, gdyż są to dokumenty, których nie wolno powielać i 
udostępniać, dlatego też  Komisja osobiście sprawdziła je w siedzibie szkoły. 
Rady R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy Komisja Rewizyjna odbyła spotkanie z nauczycielką w 
sprawie skargi? 



Radny M. Olech odpowiedział, iż nie było takiej potrzeby. Nauczycielka wszystko dokładnie 
opisała w skardze a wyjaśnienia i wszelka udostępniona dokumentacja zaprzeczyła stawianym 
zarzutom.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący przeszedł do głosowania 
nad projektem uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /10 za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące.  

Uchwała otrzymała nr XVII/139/2016 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad b) 
 Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębnica Kaszubska w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był 
omawiany i opiniowany przez Radych na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, projekt 
uzyskał pozytywną opinię.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania, uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący 
przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XVII/140/2016 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

c) 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oddał głos Panu Skarbnikowi M. Malinowskiemu 

w związku ze zmianami w projekcie uchwały w stosunku do projektu, który został przedstawiony 

Radnym na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w stosunku do czasu w jakim miały miejsce komisje 

wspólne do czasu sesji nastąpiły zmiany w projekcie uchwały. O tym, ze taka sytuacja może mieć 

miejsce Radni zostali uprzedzeni. Zmiany nastąpiły w wykazie inwestycji pod pozycją nr 19. 

Dodatkowo wyszła konieczność zabezpieczenia środków w wysokości 100 tys. zł na 

modernizację przedszkola. Modernizacja będzie wynikiem wydania decyzji ppoż. z lat ubiegłych. 

Środki zostały zapisane jako dodatkowa inwestycja.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Zwrócił się z 

zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy zanany jest koszt modernizacji przedszkola? 

Skarbnik M . Malinowski oznajmił, że całkowity koszt nie jest znany a koszt szacunkowy wynosi 
100 tys. zł.  
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że w postępowaniu o zamówienie publiczne ostateczna cena 
powinna się rozstrzygnąć,  jednak jaki będzie całkowity koszt przedsięwzięcia to okaże się 
dopiero po złożeniu ofert przez wykonawców.  
Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem jaki jest czas realizacji zadania? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że około 100 tys. zł. potrzebne jest na wykonanie zmian w 
przedszkolu. Jeżeli środki te okażą się niewystarczające zostaną uruchomione rezerwy pieniężne. 



Czas na wykonanie zadania jest krótki, gdyż do rozpoczęcia roku szkolnego modernizacja musi 
być przeprowadzona. Nie można dopuścić do sytuacji, w której przedszkole nie będzie 
funkcjonować, a z wiedzą, którą urząd posiada nie można otworzyć przedszkola bez koniecznych 
zmian. Klatka schodowa zapewniająca ewakuację dzieci z budynku jest najważniejsza. Zadanie 
należy wykonać jak najszybciej i możliwie najtańszym kosztem.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 
jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 1 

wstrzymujący.  

Uchwała otrzymała nr XVII/141/2016 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem wójta z 

działalności i wykonania uchwał.  

Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 7 do protokołu/ zaprezentowała 

Pani Wójt I. Warkocka. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem jak zostanie wykorzystany budynek po byłym kinie w 

miejscowości Motarzyno? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że budynek po były kinie zostanie zaadaptowany na 

świetlicę wiejską. Powstanie tam również filia biblioteki gminnej wraz z czytelnią.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania odnośnie sprawozdania? W związku z brakiem pytań poprosił o zapoznanie ze 

sprawozdaniem z wykonania uchwał.  

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 8 do protokołu/ zaprezentował Pan 

Sekretarz R. Krawczyk.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania odnośnie sprawozdania? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady 

przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z 

działalności komisji rady za okres międzysesyjny.  

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty R. Cech poinformował, że Komisja spotkała się jeden 

raz w dniu 20.06.2016 r. na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji w celu opiniowania 

projektów uchwał.  

Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu P. Pałubicki oznajmił, że komisja spotkała 

się jeden raz, na komisjach wspólnych w celu opiniowania uchwał. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Olech poinformował, że komisja spotkała się dwa razy. 

20.06.2016 r. na komisjach wspólnych w celu opiniowania uchwał oraz w dniu 27.06.2016 r. we 

własnym gronie w celu rozpatrzenia skargi.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania do 

sprawozdań komisji? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 



Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o składanie interpelacji przez Radnych. 

Nikt spośród Radnych nie złożył interpelacji, wobec czego Wiceprzewodniczący Rady P. 

Pałubicki przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 6 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o składnie wniosków i zapytań. 

Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem czy przy okazji remontu drogi powiatowej do 

Dobieszewa przystanki w Brzezińcu, Borzęcinie i Łabiszewie będą także remontowane lub 

wymieniane na nowe? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że niestety nic o tym nie wie czy takie zapisy są w 

projekcie. Dodała, że Starostwo Powiatowe robiło inwentaryzację przystanków pod względem ich 

legalności i prawidłowego umiejscowienia. Wnioski zostały wypracowane w związku z 

dokumentacją przewozową. Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie po sprawdzeniu projektu 

remontu drogi. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że mieszkańcy zebrali już około 200 podpisów pod wnioskiem 

aby autobus był zapewniony podczas wakacji dla mieszkańców z okolic Borzęcina. Autobusy 

szkolne przestaną kursować w związku z przerwą wakacyjną, więc mieszkańcy proszą o 

zapewnienie transportu i umożliwienie kontaktu mieszkańców z gminą. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że podczas spotkań z mieszkańcami m. in. w Gogolewie, 

Podolu, Łabiszewie została przekazana informacja, że pismo skierowane do PKS-u z prośbą aby 

autobus kursujący do Warblewa obejmował także te miejscowości. W odpowiedzi urząd otrzymał 

informację, że w związku z układaniem nowego rozkładu jazdy zostanie wzięte to pod uwagę. 

Pani Wójt dodała, że podpisy pozwolą na inne rozmowy, natomiast 7 lipca zaplanowane jest 

spotkanie z PKS-em, w związku z tym Pani Wójt poprosiła o dostarczenie podpisów 

mieszkańców. 

Radny W. Leśniewski zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś nowe informacje odnośnie sieci 

światłowodowej w Dębnicy Kaszubskiej? Czy firma, która się tym zajmowała będzie podłączać 

nowe domostwa? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że odbyły się rozmowy z firmą WMC. Są działania 

podjęte w celu doprowadzenia sieci do domostwa, jednak to dzieje się w województwie 

zachodniopomorskim. Nasze województwo na ten cel nie zaplanowało środków w budżecie. 

Istnieje pewna możliwość, związana z obietnicą doprowadzenia szerokopasmowego Internetu do 

szkół, która rodzi możliwość wykorzystania szkieletu sieci. Na dzień dzisiejszy firma WMC 

zadeklarowała, że do końca sierpnia przekaże informacje o możliwościach podłączenia domostw 

do sieci. W rozmowach jakie przeprowadzono wynikła potrzeba położenia światłowodu na ulicy 

Zjednoczenia. Obecnie firma nie ma możliwości wbić się w istniejące chodniki i asfalt, jednak 

kiedy ulica ta będzie poddana remontowi pojawi się na to okazja, po to aby dostać się do 

odbiorców. Skrzynki były ostatnim etapem na jaki mogła sobie pozwolić firma Orange. Nie mogli 

dalej realizować zadania.  

Radny W. Leśniewski zauważył, że na ul. Zajęczej kable są doprowadzone do nieruchomości. 

Zwrócił się z zapytaniem jaki związek ma położenia kabla na ul. Zjednoczenia z ul. Zajęczą? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmią, że mówi o różnych sytuacjach w gminie. Tereny są na różnym 

etapie podłączenia. Doprowadzenie kabli do nieruchomości było pewnym elementem inwestycji. 

Bezpośrednie podłączenie do odbiorcy wymaga aplikowania o środki zewnętrzne przez 



inwestora. Gmina czeka na odzew firmy aplikującej o środki, który ma nastąpić do końca 

sierpnia. 

Radna D. Hańczyk zwróciła się z zapytaniem kiedy zostanie oddane do użytkowania boisko do 

piłki siatkowej w Budowie? Boisko miało zostać oddane ponad rok temu, jednak do tej pory to 

nie nastąpiło. 

Asystent K. Żukowski odpowiedział, że boisko te nie było ujęte w żadnych oficjalnych planach, 

ani w funduszu sołeckim sołectwa. Poprzednie rozmowy były prowadzone z byłym prezesem 

ZGK, jednak Pan Skarbnik znalazł środki na realizację tego zadania. Jego koszt wyniesie około 3 

tys. zł a realizacja nastąpi w przyszłym tygodniu. Asystent dodał, że Pani Radna wie, że pomiędzy 

blokami a sołtysem trwa konflikt i gminie trudno jest się w niego zagłębiać i wchodzić w 

kompetencje sołtysa. 

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem kiedy nastąpi naprawa dróg gminnych. Zauważył, że 

ludzie monitują tą sprawę, domagając się poprawy ich jakości. 

Asystent K. Żukowski odpowiedział, że gmina miała ustne porozumienie z firmą remontującą 

drogi po wygranym przetargu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. W momencie remontu naszej 

drogi wojewódzkiej umowa była tak, że wykonają prace także na drogach gminnych. Obecnie 

firma zakończyła pracę, a dziury w drogach gminnych zostały niezałatane. Umowa z wykonawcą 

nie doszła do skutku, więc gmina sama załata dziury masą na zimno. 

Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem jak długo będą składowane konary powyrywanych 

drzew za budynkiem socjalnym w Borzęcinie? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że z tym pytaniem należy zwrócić się do osoby składującej. 

Gmina udostępniła teren, jednak nie posiada informacji jak długo konary będą składowane. 

Radny M. Batóg poinformował, że niezbędna jest wycinka krzewów na drodze prowadzącej do 

Jawor. Gałęzie bardzo się rozrosły, a swoją powierzchnią zajmują jeden pas drogowy stwarzając 

niebezpieczeństwo dla osób poruszających się po niej. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych odpowiadając na pismo z 

urzędu poinformował, że sukcesywnie prowadzi wycinkę zakrzaczeń na drogach. Zapewne jest 

tylko kwestią czasu jak dojdą do drogi prowadzącej do Jawor. 

Radny W. Leśniewski oznajmił, że z ostatnich wiadomości wynika, że rząd odstępuje od 

gimnazjów tłumacząc, że prowincjonalne gimnazja źle przygotowują dzieci do dalszej edukacji, 

później licea nie są w stanie przygotować uczniów na studia. Radny oznajmił, że chce usłyszeć 

stanowisko władz gminy w związku z ogłaszanymi projektami powrotu do ośmioklasowych 

podstawówek. Czy działanie już podjęte dążące do reorganizacji oświaty zostaną zaniechane?  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że ze szkoły stopniowo będą wychodzić poszczególne 

roczniki. W 2017 roku nie będzie już pierwszej klasy gimnazjum. Gmina jest przygotowana na 

zapowiadane zmiany wprowadzane przez rząd, poniekąd wybiegając reformę o krok. W tej 

materii nic złego dla gminy się nie wydarzy. 

Radny W. Leśniewski dodał, że miał obawy, że zostaną podjęte kroki rozbudowy szkolnictwa o 

kolejne gimnazja a za 2 lata rząd uzna to za działanie niesłuszne.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina niczego nie rozbudowywała a wręcz przeciwnie 

zeszła z jednego obiektu szkolnego.  

Radny W.  Leśniewski zwrócił się z zapytaniem czy plany gminy w kwestii budowy trzech 

gimnazjów będą korygowane, czy gmina będzie brnąć w ten pomysł? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że obecna sytuacja jest najlepszą sytuacją do wygaszania 

gimnazjów. Nic nie zostało zbudowane. Zwolnił się jeden budynek. Jest to doskonały moment 



dla naszej gminy. Reforma nie rodzi kosztów czy też histerii co się stanie z nauczycielami i 

dziećmi, gdyż to zostało już zaplanowane.  

Radny P. Paczesny poinformował, że po przeczytaniu audytu, przeprowadzonego w spółce ZGK, 

doszedł do wniosku, że jest on sporządzony tak aby znaleźć argumenty na prezesa ZGK a nie w 

celu poprawy sytuacji w spółce. Radny zwrócił się z zapytaniem co do tej pory zostało zrobione z 

posiadaną wiedzą i jakie dalsze kroki zostaną podjęte? Zarzuty opisane w audycie są dość 

poważne jeżeli chodzi np. o gospodarkę mieszkaniową, która została przeniesiona do gminy. 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że odpowiedź udzieli na piśmie. 

Radny P. Paczesny poinformował, że w Motarzynie odbyło się spotkanie strażaków z Panią Wójt, 

które było dość kontrowersyjne. Strażacy nie mogą doczekać się protokołu z tego zebrania. 

Radny zadał pytanie kiedy protokół będzie dostępny? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zebranie zostało zwołane z inicjatywy Pani Wójt. Nie było 

to formalne spotkanie, jednak protokół jest już gotowy do odbioru. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że zebranie to zostało zwołane w związku z tym, że straż z 

Motarzyna do tej pory nie posiada wpisu w Krajowym Rejestrze Sądowym. Jednostka w KRS-ie 

powinna być wpisana od 2001 r. Spotkanie to na celu miało pokazanie ludziom, w którym 

miejscu są. Dotacja zaplanowana z Państwowej Straży pożarnej zostanie cofnięta. Dotacji, o 

której mowa, zrzekała się jednostka z Dębnicy Kaszubskiej na rzecz Motarzyna i 

najprawdopodobniej dotacja ta przepadnie. Pod znakiem zapytania stoją również dotacje z 

poprzednich lat.   

Radny P. Paczesny oznajmił, że zmieniły się przepisy odnośnie stowarzyszeń. Zwrócił się z 

zapytaniem dlaczego doprowadzono do obecnej sytuacji? Czy nie było sprawdzane prawo? 

Dlaczego jednostka była dotowana od 2001 roku? 

Asystent K. Żukowski oznajmił, że nowelizacja ustawy o stowarzyszeniach weszła w życie 20 

maja 2016 r. a mowa jest o okresie wcześniejszym, przed tą datą. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że mówi o tym samym okresie. Jednostka była finansowana i nikt się 

nie dopatrzył, że jednostka nie posiada wpisu do KRS-u. Radny wyraził przypuszczenie 

personalnego ataku na osobę będącą w grupie inicjacyjnej w sprawie referendum. Jest to 

dyskryminacja mieszkańca gminy, który zdecydował się złożyć wniosek o przeprowadzenie 

referendum. 

Pani Wójt I. Warkocka poprosiła aby Radny powoływał się na argumenty i fakty. Jeżeli chodzi o 

jednostki OSP, to w roku ubiegłym została rozesłana informacja o konieczności aktualizacji 

wpisów do KRS. Urząd był zwodzony przez prezesa jednostki z Motarzyna i do dnia dzisiejszego 

nie zostały przekazane dokumenty. W 2013 roku komisja Infrastruktury i Budżetu również 

zwracała uwagę na brak wpisu jednostki do rejestru. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że w jednostce znajdują się środki trwałe. 

Asystent K. Żukowski oznajmił, że na spotkaniu w Motarzynie zostało przedstawione pismo, 

otrzymane przez urząd, o wstrzymaniu finansowania jednostki. Państwowa Straż Pożarna nie 

widzi możliwości wyłączenia z rejestru. Straż może funkcjonować jako stowarzyszenie. Gmina 

jednostce, jako osobnemu, niezależnemu tworowi, ma obowiązek zapewnienia możliwości 

działania. OSP ma prawo również z własnych środków funkcjonować i finansować swoje 

działanie. Gdyby OSP chciała zakupić np. buty nie mają takiej możliwości gdyż nie mają 

osobowości prawnej. Na ostatnim posiedzeniu zarządu było wspomniane, że jednostka może 

funkcjonować jako stowarzyszenie jednak nie dostanie żadnej dotacji. Czym innym jest 

finansowanie przez gminę utrzymania remizy, zakup paliwa itp. 



Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że działania zostały podjęte a dokumenty zostały złożone 

w celu uzyskania wpisu do KRS-u. W tym roku prawdopodobnie jednostka nie dostanie dotacji, 

jednak gmina jakieś koszty poniesie w związku z funkcjonowaniem straży. Jednostka jest bardzo 

dobrze zorganizowana. W przypadku wezwań jest pełna obsada załogi. Są jednostki, które nie 

wyjeżdżają do akcji a mają piękne remizy utrzymywane przez gminę. Pani Sołtys przyznała, że 

braku wpisu do KRS-u to błąd i niedopatrzenie, jednak nie uważa, że jednostka ta jest gorsza od 

innych. Pani Sołtys dodała, że gmina nie da pieniędzy na zakup sprzętu, jednak na oleje, paliwo i 

płacę kierowy musi przekazać pieniądze.  

Asystent K. Żukowski oznajmił, że nikt nie kwestionował sprawności działań jednostki, gdyż ta 

porównywalna jest do jednostki z Dębnicy Kaszubskiej. Nie było sytuacji, w której gmina 

odmówiła płatności za faktury za działalność OSP. Sytuacja ze strażami czasami bywa 

dramatyczna, narażając na ryzyko osoby biorące udział w akcji np. jednostka do pożaru wyjeżdża 

wozem bez ważnego przeglądu z za duża liczbą osób. Gmina chce „przymusić” jednostki aby 

były w porządku pod względem legalności. Ustawa mówi, że w przypadku nieszczęśliwego 

wypadku wójt powołuje komisję, której członkiem jest prezes danej jednostki. Bez wpisu do 

KRS-u w jednostce nie ma prezesa. Asystent dodał, że były przygotowywane dokumenty dla 

pięciu jednostek o dotację. Dębnica Kaszubska przygotowywała dokumentację sama, dokumenty 

pozostałych jednostek przygotował Asystent. W KRS-ie jednostki z Gogolewa widnieje, że 

obecny prezes nie jest prezesem lecz naczelnikiem a kto inny widnieje jako prezes, czyli człowiek 

będący od kilku lat w Niemczech. Jednostka automatycznie została wyłączona z dotacji. Strażacy 

też muszą nauczyć się doglądania dokumentów, przestrzegania zasad.  

Radny W. Leśniewski poprosił Panią Sołtys U. Rączkę o przybliżenie kilkuletnich zaniedbań 

biurokratycznych. Kto zlekceważył taki obowiązki? 

Pani Sołtys U. Rączka oznajmiła, że według niej jest to zaniedbanie dotychczasowego prezesa 

jednostki. Jest On człowiekiem zabieganym i być może przeoczył ta kwestię. Wcześniej zajmował 

się tym pracownik odpowiedzialny zatrudniony w urzędzie. Jeżeli prezes nie mógł sobie poradzić 

mógł poprosić o pomoc. Jednak dokumenty zostały już złożone i wszystko jest na najlepszej 

drodze do uzyskania wpisu.  

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że jednostka widnieje już w wykazie starostwa jako 

stowarzyszenie, co świadczy o tym, że pewne procedury zostały dokonane. W roku 2009 ze 

względu na niekompletność składanej dokumentacji do sądu, jednostka została odrzucona przy 

staraniu się o status organizacji pożytku publicznego. Powstały pewne błędy formalne, 

dokumenty miały zostać uzupełnione przez prezesa, jednak tego nie zrobiono. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych 

ma jeszcze jakieś pytania? 

Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że droga od szkoły w Motarzynie w stronę Gałąźni 

Wielkiej jest w bardzo złym stanie. Asfalt koło boiska sportowego jest bardzo podziurawiony. 

Kierowcy, którzy nie zachowują odpowiedniej prędkości mogą stracić przyczepność. Jest też 

dosyć duży uskok w związku z tym Pani Sołtys poprosiła o interwencję w Starostwie 

Powiatowym. Zwróciła się również z zapytaniem czy działka po starej kotłowni jest przeznaczona 

na sprzedaż? Działka została uprzątnięta po skruszonym gruzie i nie wiadomo jakie są dalsze 

plany co do tej działki. Pani Sołtys zwróciła się również z zapytaniem czy w budżecie gminy będą 

zaplanowane środki na remont remizy w miejscowości Motarzyno? Środkami sołeckimi na pewno 

nie uda się jej wyremontować, gdyż potrzeba zbyt dużych środków finansowych na ten cel. 

Dodatkowo w remizie należałoby dobudować kotłownię wraz z nowym kominem. Ten co jest 



obecnie, jest tylko i wyłącznie z przeznaczeniem na wentylację. W remizie funkcjonuje tylko 

ogrzewanie kominkowe. Pani Sołtys poprosiła o zaplanowanie jakichkolwiek środków na remizę. 

Pani Sołtys poinformowała, że place zabaw teoretycznie są po remoncie, jednak po osobistym 

sprawdzeniu wykonania napraw Pani Sołtys stwierdziła, że są liczne niedokładności. Wszystkie 

kołki się ruszają, więc ktoś kto się tym zajmował zrobił to byle jak. Materiały, z których zostały 

wykonane są bardzo złej jakości. Kolejny poruszony temat to droga gminna prowadząca od drogi 

wojewódzkiej 210 w stronę Gałąźni Wielkiej koło byłego PGR-u. Droga ta także jest do naprawy. 

Z drogi korzystają mieszkańcy, środki komunikacji publicznej a nie tylko sprzęt rolniczy. Przez 

jakiś okres droga ta należała do powiatu, obecnie jest w posiadaniu gminy stąd zgłoszenie o pilnej 

potrzebie remontu.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że niedługo ruszają żniwa a na 

wspomnianej drodze są dwie poważne dziury. Na razie w okresie letnim ubytki te można załatać 

masą na zimno, gdyż w krótkim czasie jest potrzeba doprowadzić drogę do porządku. Sprawa jest 

bardzo pilna.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli chodzi o działkę po byłej kotłowni to teren jest 

na bieżąco sprzątany i został przygotowany do sprzedaży. Jeżeli chodzi o place zabaw to niestety 

cały czas obowiązuje trwałość projektu. Gdy okres trwałości projektu minie, zostaną one 

zdemontowane a jeżeli takie będą decyzje sołectw to w ich miejsce będą postawione nowe. 

Drewno, z którego zostały wykonane pozostawia wiele do życzenia. Remont remizy jest 

uzależniony od środków finansowych pozostających do dyspozycji. Problematyczny stan remiz 

jest zauważalny w kilku remizach. Póki co na Pomorzu nie zakładano środków na budowę i 

remont remiz. W innych województwach zaplanowano takie środki.  

Asystent K. Żukowski oznajmił, że jeżeli chodzi o drogi to jak najbardziej zostaną  one wykonane 

w jak najbliższym czasie. Odnośnie placu zabaw osobiście postara się sprawdzić jego stan z 

pracownikiem. Asystent poprosił Panią Sołtys aby uczestniczyła podczas oględzin i wskazała 

miejsca, o których wspominała, na zasadach jakich remontowano przystanek autobusowy. 

Poprosił również o niezaśmiecanie działki po byłej kotłowni. Za każdym razem, gdy działka 

zostaje uprzątnięta mieszkańcy na powrót ją zaśmiecają. Jeżeli sytuacja będzie się powtarzać 

będzie zgłaszane to na policję. Gmina nie może pozwolić sobie na wysyłanie pracowników do 

ciągłego sprzątania. Mieszkańcy sami zaśmiecają swój teren.  

Pani Sołtys U. Rączka oznajmiła, że jej pracownik także sprzątał na tej działce, jednak mieszkańcy 

upatrzyli sobie ten teren i są już przyzwyczajeni aby tam pozbywać się swoich śmieci.  

Radny P. Paczesny poinformował, że należałoby dokonać przeglądu drzewostanu znajdującego 

się na gruntach leśnych należących do gminy. Radny zauważył, że na obszarach np. w kierunku 

miejscowości Starnice występuje posusz świerka. Należałoby dokonać przeglądu drzewostanu. 

Pozyskany materiał drzewny byłby ceny dla gminy. 

Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem czy plac zabaw znajdujący się w miejscowości 

Borzęcinko można by było przenieść? Samochody jeżdżą tam z dużą prędkością co stwarza 

niebezpieczeństwo dla dzieci.  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że niestety plac zabaw musi być w miejscu, w którym 

obecnie się znajduje, nie ma możliwości jego przeniesienia, gdyż ta lokalizacja została wskazana 

podczas projektowania i cały czas obowiązuje trwałość projektu.  

Radna W. Masłyk poinformowała, że chciałaby mieć regulamin korzystania ze świetlicy, ponieważ 

gdyby on był znacznie ułatwiłoby to sprawę. Nawet policjanci zaznaczali, że gdyby był regulamin 

korzystania ze świetlicy łatwiej byłoby się odnieść. 



Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że regulamin może być niewystarczający. Każdy zna 

historię problemów dotyczących hałasu w porze nocnej związanych z funkcjonowaniem świetlicy. 

Żaden regulamin nie może odstąpić od przepisów powszechnie obowiązujących. Jeżeli 

przyjeżdżają na interwencję i kwalifikują zdarzenie jako wykroczenie, to ciężko mówić, że po 

okazaniu regulaminu odstąpią od czynności. 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że regulamin korzystania ze świetlicy był ustalony, więc 

powinien nadal obowiązywać.  

Radna W. Masłyk poinformowała, że regulamin już nie obowiązuje odkąd sołectwo przejęło 

świetlicę. Na zebraniu w styczniu zostało powiedziane, ze regulamin ten już nie obowiązuje, gdyż 

nie ma zapisów dotyczących wynajmu świetlic oraz korzystania ze świetlicy po godzinie 22:00. 

Obyły się również rozmowy z Państwem Lipka o możliwości organizacji imprez po godzinie 

ciszy nocnej. Jednak ustalenia te nie funkcjonują. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że tematem trzeba się zająć, aby świetlica mogła 

funkcjonować w oparciu o regulamin. 

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z zapytaniem  co sołectwo zadecydowało w kwestii świetlicy? 

Czy mieszkańcy są za tym aby świetlica została przeniesiona do budynku przedszkola?  

Radna W. Masłyk odpowiedziała, że sołectwo wstrzymało się z decyzjami.  

Pani Wójt I. Warkocka przypomniała, że zgodnie z ustaleniami z komisji wspólnych mieszkańcy 

mieli spisać swoje obawy i przekazać do Pani Wójt aby mogła na nie odpowiedzieć.  

Radna W. Masłyk odpowiedziała, że na zebraniu sołeckim odbyło się głosowanie i 11 osób było 

za przenosinami a 12 osób się wstrzymało.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych 

ma jeszcze jakiś pytania?  

Mieszkaniec Pan Wójcik zwrócił się z zapytaniem czy dla Pani Wójt sprawa ul. Zielonej jest już 

załatwiona? 01.06.2016 r. próbował się skontaktować z Panią Wójt jednak była niedostępna. 

Mieszkaniec naniósł pęknięcia asfaltu na rysunku, aby można było je łatwiej zlokalizować w 

terenie. Ktoś z pracowników przekazał informację Pani Wójt, że droga jest w dobrym stanie, że 

nie pęka. Jednak jest to nieprawda, czego dowodem są dokumenty. Mieszkaniec poinformował 

także, że to z jego inicjatywy zablokował kwotę 100 tys. zł. w budżecie gminy. Pieniądze te miały 

zostać wypłacone dla kogoś. Obecni są Pan Skarbnik, Pan Pałubicki oraz Pan Olech, w związku z 

czym mieszkaniec zwrócił się z zapytaniem dla kogo dla kogo zostały przeznaczone te pieniądze? 

Dodał, że jeżeli nie ma wystarczających środków aby zrobić jakieś zadanie porządnie to nie 

wykonuje się go wcale. Mieszkaniec dodał, że dziwi go postawa „za ile się miało, za tyle się 

zrobiło”.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwróci się z zapytaniem o jakie 100 tys. zł chodzi 

mieszkańcowi?  

Mieszkaniec Pan Wójcik poinformował, że w 2015 roku został zatwierdzony budżet gminy, w 

którym był zapis „wykup sieci wodno-kanalizacyjnej od prywatnych inwestorów”. Mieszkaniec 

inwestował prywatnie w sieć w celu budowy własnego domu. Mieszkaniec uzyskał informację, że 

z wykupu nikt nie uzyskał pieniędzy. Pieniądze te można było przeznaczyć na drogę. Są osoby, 

które powinny odebrać plac zabaw czy drogę, spisać protokół, stwierdzić, ze jest to dobrze 

wykonane a dopiero później zapłacić wykonawcy. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na ostatniej sesji ustalono, że na ul. 

Zielonej będą prowadzone inwestycje pogwarancyjne. W przypadku zjawienia się firmy 

wykonującej poprawki mieszkaniec ma zostać poinformowany wraz z Panem sołtysem, aby także 



uczestniczyli w wizji w terenie. Jeżeli mieszkaniec wymienia kwotę 100 tys. zł. I wymienia Jego 

nazwisko wraz z nazwiskiem Radnego Olech to jest w konsternacji, gdyż ma wrażenie, że 

uczestniczył w czym o czym nie wiedział. Tak wynika ze słów mieszkańca.  Decyzją Rady Gminy 

zostały środki przeniesione. Wiceprzewodniczący poprosił aby nie używać Jego nazwiska lub 

kogokolwiek z Radnych, gdyż może to zostać niewłaściwie odebrane. Właściwym wyrażeniem 

będzie „decyzją Rady Gminy”.  

Mieszkaniec Pan Wójcik wyjaśnił, że Pani Wójt wyjaśniła mu, że budżet ustalany był za czasów 

poprzedniej Rady Gminy. Stąd wymiana nazwisk.  

Pani Sołtys D. Kałach zwróciła się z zapytaniem odnośnie drogi gminnej w Maleńcu. Czy istnieje 

możliwość wystąpienia do Nadleśnictwa Łupawa o zamontowanie progu zwalniającego? Droga 

jest drogą leśną i samochody często nie przestrzegają dozwolonej prędkości kurząc sąsiadów.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wspomniana droga jest własnością lasów a na drogach 

polnych nie kładzie się progów zwalniających. Należałoby uczulić kierowców, w tym 

mieszkańców, aby nie przekraczali dozwolonej prędkości.  

Asystent K. Żukowski zaproponował aby mieszkańcy zareagowali do Nadleśniczego, być może 

jemu uda się wpłynąć na osoby od transportu z lasu.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych 

ma jeszcze jakieś pytania?  

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z zapytaniem czy można jakoś wpłynąć na Panią Bruską z 

Motarzyna właścicielkę pałacu? Pani sołtys chodzi o uprzątnięcie terenu. Zakrzaczenia i 

zadrzewienia wychodzą już na drogę i utrudniają poruszanie się po niej. Pani Sołtys nie wie czy 

ma się z tym zwrócić do konserwatora zabytków czy może do jakiejś innej instytucji stąd pytanie 

o pomoc do urzędu.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że pismo z wnioskiem można wystosować do konserwatora 

zabytków, jednak według niej lepiej byłoby porozmawiać z właścicielką i w ten sposób załatwić 

sprawę, bez angażowania instytucji.  

Mieszkaniec Pan Wójcik zwrócił się do Pani Wójt i poinformował, że chce bezpośrednio od niej 

usłyszeć informację o stanie nawierzchni na ul. Zielonej, jeżeli pracownicy twierdzą, że 

mieszkaniec mówi nieprawdę.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że odbyła się wizja w terenie, podczas której nie stwierdzono 

niebezpieczeństw na drodze.  

Asystent K. Żukowski poinformował, że pojawiają się pęknięcia na drodze jednak nie jest to czas 

na tego typu naprawy. Asystent zaproponował aby właściwa komisja Rady Gminy również 

podjęła temat i stwierdziła czy na tej drodze remont jest niezbędny w tym czasie. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Komisja Infrastruktury i Budżetu ma jeszcze 

kilka dróg do sprawdzenia, więc również na tej drodze mogą się zjawić i ocenić jej stan.  

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem jakie czynności zostały podjęte w celu 

wyeliminowania smrodów z kanalizacji? Czy prezes ZGK przedstawił jakąś wizję? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że środek dodawany do sieci jest zakupywany, kanalizacja 

na bieżąco jest czyszczona przez spółkę, lecz o szczegóły należy pytać prezesa. 

Radny P. Paczesny zauważył, że nie ma okazji zapytania się prezesa, gdyż nie uczestniczy w 

sesjach. Radny uważa, że gdyby taka ilość trafiała do sieci, smrody zostałyby wyeliminowane. 

Pani Wójt zwróciła się z zapytaniem czy Radny chciałby uczestniczyć podczas procedury 

wrzucania środka? 

Radny P. Paczesny oznajmił, że jest zdania iż taka ilość pozwoliłaby na usunięcie smrodów.  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zamknął dyskusję. Dodał, że prosił o zorganizowanie 

spotkania Radnych z Panem Ożarkiem dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, aby można było 

bezpośrednio przekazać swoje wnioski oraz zaproponować stworzenie harmonogramu wycinania 

zakrzaczeń w sołectwach. Taką pisemną informację łatwiej jest przekazać mieszkańcom i 

dodatkowo  można rozliczać zarząd z wykonywanych obowiązków. Ustalenie kolejności prac, 

pomoże w łatwiejszym eliminowaniu zakrzaczeń.  

Asystent K. Żukowski zwrócił się do Radnej W. Masłyk z informacją, że urząd postara zająć się 

sprawą z PKS-em jednak pracownicy także liczą na wsparcie w tym temacie ze strony Radnych 

Powiatowych i mieszkańców. Spółka PKS jest własnością Starostwa Powiatowego, Pan 

Grabowski jest członkiem zarządu powiatu, jest także w radzie nadzorczej PKS-u. Urząd 

oczekuje wsparcia ze strony powiatu. Można bezpośrednio zwracać się do Radnych Rady 

Powiatu. Jeżeli ktoś jest w radzie nadzorczej PKS łatwiej jest mu coś wywalczyć.  

Radna R. Rejkowicz poinformowała, że w wyniku ostatnich burz zostały zerwane linie 

energetyczne przez oderwaną gałąź. Mieszkańcy, na których posesji znajduje się drzewo zwrócili 

się z wnioskiem o wycinkę drzewa, jednak ich sytuacja finansowanie na to nie pozwala. Wobec 

tego zwróciła się z zapytaniem czy można wynająć firmę, która zajmie się tematem. Drzewa te 

znajdą się w pobliżu linii energetycznych i domostw. Straż pożarna była na miejscu po burzy i 

zabezpieczyła teren. 

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił się z zapytaniem czy w zamian za pozyskane drewno rodzina nie 

może ściąć drzew?  

Radna R. Rejkowicz odpowiedziała, że rodziny nie stać na taką wycinkę. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że jeżeli chodzi o autobusy to uważa, że mieszkańcom one się 

należą i wręcz żąda aby sprawa została załatwiona pomyślnie. Radna dodała również, że w 

październiku była mowa o regulaminie świetlicy. Kiedyś był on ustalony, jednak jego okres 

obowiązywania minął i świetlica nie ma regulaminu, a przy konflikcie z rodziną Lipka byłby 

bardzo przydatny.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że świetlica została przekazana pod opiekę sołectwa i to 

sołectwo powinno wypracować regulamin.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący zwrócił się  z zapytaniem 

czy wszyscy Radni, którzy na poprzedniej sesji złożyli interpelacje i wnioski otrzymali odpowiedzi 

i są z nich usatysfakcjonowani? Radni potwierdzili otrzymanie odpowiedzi. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że na wizji lokalnej pracowników urzędu wraz z Radną zostały 

wykryte uchybienia w wykonaniu prac. Wszystkie newralgiczne punkty zostały wskazane i 

potwierdzono potrzebę zajęcia się terenem.  

Wiceprzewodniczący Rady Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z zebranych na sali 

chciałby zabrać głos, poruszyć jakąś sprawę?  W związku z brakiem potrzeby zabierania głosu 

przez zebranych Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

 

 

 

 



Ad. 7-8 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w trakcie sesji, 

bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki o godzinie 12:09 zamknął obrady sesji Rady Gminy po 

wyczerpaniu porządku obrad. 
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